
 A falut átszelő Kígyós-patak hajdan megyehatárt is jelölt. Veszprémgalsa Zalagalsa és Veszprémpinkóc egyesítéséből keletkezett, 1969. január elején. A Galsa helységnevé a Galsa személynévből származik, mely szláv eredetű. A Zala előtag a megyei hovatartozással kapcsolatos. Első említése 1268-ból való. A XIV. század derekán adásvétel útján Himfi Benedek birtoka. A falunak nagy a malomkultúrája. 1366-ban a Sárosd vizén három malmot jegyeztek fel. Számos malmai közül jelenleg mindössze a Grüber-malom romjai állnak a Petőfi utca 38 számú telken, a Kígyós-patak keleti oldalán. Valószínű, hogy a 19. században épült egy korábbi

malom helyére. 1700-ban lakosságát evangélikusnak mondták, később a katolikusok száma is megsaporodott. Mai templomát Szent Péter és Pál tiszteletére 1778-ban építették, műemlék. Pinkócon (Petőfi utca), a Szent Imre tiszteletére emelt templom az Apácatornára vezető út teresedésének déli oldalán áll. A keletelt, egyhajós templom 1852 és 1853 között épült. Nyugati homlokzata felett íves ablakkal áttört kisméretű torony található, amelyet kőgúla fed. Veszprémgalsán Péter-Pál napján ünneplik a búcsút, a falunapot pedig július első felében tartják.

 Der Dorf durchschneidende Bach Kígyós war damals auch die Komitatsgrenze. Veszprémgalsa entstand durch die Vereinigung von Zalagalsa und Veszprémpinkóc Anfang Januar 1969. Der Ortsname Galsa stammt vom Personennamen Galsa, der slawisch ist. Der Präfix Zala ist mit der Komitatsangehörigkeit verbunden. Die erste Erwähnung stammt aus dem Jahre 1268. Mitte des 14. Jht.-s ist das Gut durch Kauf von Himfi Benedek. Das Dorf hat grosse Mühlenkultur. 1366 wurden drei Mühlen auf dem Sárosd verzeichnet. Von den zahlreichen Mühlen stehen jetzt nur die Ruinen der Grüber-Mühle auf dem Grundstück unter der Adresse Petőfi Str. 38., an der Ostseite des Baches Kígyós. wahrscheinlich wurde diese im 19. Jht. an der Stelle einer früheren Mühle gebaut. 1700 sollen die Einwohner evangelisch gewesen sein, später nahm die Anzahl der Katholiker auch zu. Die heutige Kirche wurde zu Ehren vom St. Péter und Pál 1778 gebaut, ist ein Baudenkmal. In Pinkóc (Petőfi Str.) steht die zu Ehren von St. Imre gebaute Kirche an der Südseite des Platzes auf dem Weg führend nach Apácatorna. Die östlich gerichtete Kirche mit einem Schiff wurde zwischen 1852 und 1853 erbaut. Über der westlichen Fassade gibt es ein kleiner Turm durchbrochen mit einem Kreisfenster, welche mit einer Pyramide aus Stein bedeckt ist. In Veszprémgalsa wird der Kirchtag am Namenstag Péter-Pál gefeiert, der Dorftag in der ersten Hälfte im Juli.



 The village, intersected with Kígyós stream, used to be a confine. Veszprémgalsa merged from Veszprémpinkóc and Zalagalsa in the beginning of January, 1969. The place name 'Galsa' originates from the proper name 'Galsa'. The prefix 'Zala' refers to its belonging to Zala county. Zalagalsa was first mentioned in 1268. By business it became the property of Benedek Himfi in the 14 century. Mills have always played an important role in the history of the village.

In 1366, it had three mills at the water of Sárosd. Only Grüber Mill survived the centuries. It is situated in 38. Petőfi street, east from Kígyós stream. It may have been built on a former mill. In 1700 the inhabitants were evangelic, but the number of Catholics also grew. The presently used church of Veszprémpinkóc was built between 1852 and 1853 in honor of Saint Imre. It has an eastern shrine, a nave and is located in Petőfi street, on the road south to Apácatorna. Above its west fronting a curved window and a tower, covered by a stone pyramid, can be found. Veszprémgalsa holds a festival on Peter - Paul's day, the Village Day in the first half of July each year.

